
Algemene Beschouwingen 2019

“KADERNOTA 2020:  WAAR ZIJN DAN DIE KADERS ?” 

De kadernota begint veelbelovend “deze extra middelen hebben wij de achterliggende 
maanden gebruikt om onderzoek te doen en plannen te maken” en ‘onze intentie is om bij 
deze kadernota en de begroting een aantal politieke keuzes te maken”. En het college 
stelt terecht dat we voor zware financiële en inhoudelijke opgaven staan, op lange en met 
name financieel ook op korte termijn.  

Het vervolg valt echter zwaar tegen. De kernboodschap bevat vooral vergezichten en grote 
woorden. Vergezichten naar 2030 (over de energietransitie), 2050 (over klimaatadaptatie)  
en 2024 als mijlpaal voor het sociaal domein. 

Al deze data liggen buiten deze collegeperiode en waarom (pas) 2024 een mijlpaal is voor 
het sociaal domein blijft geheel onduidelijk. Alsof het vraagstuk van het sociaal domein 
niet acuut is en reeds lang bekend. Ook lijkt één van de belangrijkste doelen van de 
kadernota uit het oog verloren: richting geven aan het oplossen van het financieel 
probleem van 2020.  

Het financieel meerjarenbeeld is negatief. Te beginnen met een tekort van ruim 8 ton in 
2020 naar 9,5 ton in 2023. Vervolgens stelt het college dat een leidend uitgangspunt moet 
zijn dat de meerjarenbegroting 2020-2023 in alle jaren sluitend moet zijn. Het CDA deelt 
dat uitgangspunt en verwacht dan ook in deze kadernota concrete voorstellen of 
afwegingen om te komen tot het oplossen van het financiële tekort. Deze treffen we 
echter niet aan: een kadernota zonder kaders….. 
Sterker: er staat “er is daarmee nog geen zicht op een sluitende begroting” 

Het lijkt erop dat het college zich wel voorbereid heeft op doen van extra uitgaven maar 
niet op de eveneens noodzakelijke bezuinigingen.  Er zijn namelijk wel diverse concrete 
punten en bedragen voor nieuw beleid of intensivering opgenomen  maar geen zicht op 
concrete maatregelen voor de noodzakelijke bezuinigingen. Er worden wel 6 
aandachtsgebieden genoemd en de raad wordt gevraagd om daarop te reflecteren. Mijn 
eerste gedachten waren toen ik dat las: 

• Kiest het college er nu echt voor zelf de voorstellen te doen om extra geld uit te geven 
en wordt de bal voor pijnlijke bezuinigingen bij de raad gelegd, en 

• Hoe kan de raad er nu iets van vinden als de aandachtsgebieden niet van financiële 
informatie worden voorzien? 

Overigens deelt het CDA het beeld dat dit relevante aandachtsgebieden zijn. 

Maar college doe uw werk: kom met financiële informatie en werk mogelijke opties 
uit! 
Een kadernota zonder voorstellen voor richtingen en kaders om het financiële gat te 
dichten is geen kadernota voor de komende begroting.  

Voor het CDA staat deze algemene conclusie over de kadernota 2020 centraal. Toch wil het 
CDA ook een aantal inhoudelijke punten onder de aandacht brengen.  
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Woon- en leefomgeving 

Het CDA onderschrijft de noodzaak van een nieuwe Duurzaamheidsagenda en de 
aangegeven aandacht voor de veranderende bevolkingssamenstelling. Onduidelijk is wat 
het college wil doen met de constatering dat de bevolkingssamenstelling verandert. Kan 
het college aangeven tot welke acties deze analyse leidt ? 

In de kadernota wordt de herontwikkeling van Centrum-Zuid kort aangestipt. Het is echter 
al enige tijd stil op dit punt. Kan het college aangeven waar we staan en hoe de raad 
betrokken wordt bij deze herontwikkeling ? 

Het CDA mist aandacht voor de geluids- en milieuoverlast van de N210 voor de 
omwonenden. De provincie heeft het initiatief genomen voor aanvullend onderzoek om te 
komen tot de juiste keuze t.a.v. de te nemen maatregelen. Het is belangrijk dat de 
gemeente bij de provincie opkomt voor de belangen van haar inwoners en haar toezegging 
over een financiële bijdrage gestand doet.  Het CDA had het daarom juist gevonden als dit 
vraagstuk benoemd was in de kadernota en opgenomen was in het overzicht van nieuw 
beleid en intensiveringen. Is het college bereid het onderwerp maatregelen tegen 
geluids- en milieuoverlast van de N210 alsnog bij nieuw beleid op te nemen ? 

Samenleven 

In de nota staat dat er afspraken gemaakt zijn met de tennisverenigingen over 
investeringen in hun accommodatie. Welke investeringen worden er gedaan en deelt u 
onze mening dat er pas afspraken gemaakt kunnen worden nadat de raad haar 
budgetbevoegdheid heeft uitgeoefend? 

U wilt vaart maken met het Integraal Huisvestingsprogramma  Onderwijs waar u ook de 
binnensportaccommodaties bij betrekt. Het CDA is blij met een voortvarende aanpak maar 
voor het CDA is het onduidelijk of in het programma niet teveel de nadruk ligt op 
onderwijs waardoor het gebruik van de binnensportaccommodaties door o.a. 
sportverenigingen onderbelicht blijft. Kan het college het CDA concreet laten zien dat 
ook aan dit gebruik voldoende aandacht wordt besteed ? 

Voor het Integraal Huisvestingsprogramma  Onderwijs zijn ook reeds bedragen opgenomen 
als nieuwe beleid/intensivering. Uit de kadernota blijkt niet waar dat bedrag op gebaseerd 
is. Kan het college aangeven op welke  plannen en keuzes deze bedragen zijn 
gebaseerd ?  

Overigens zou het CDA graag dezelfde voortvarendheid zien bij het huisvestigingsvraagstuk 
van DCV. 
Er loopt inmiddels al ongeveer 2 jaar een onderzoek naar de mogelijkheden en het CDA 
vindt dat veel te lang en dringt aan op snel duidelijkheid. In het kader van een gelijke 
behandeling met het huisvestingsprogramma Onderwijs vraagt het CDA het college ook 
voor DCV middelen op te nemen in de meerjarenbegroting.  

In het overzicht van (onze) initiatieven wordt terecht de woonvisie genoemd. In de 
toelichtende tekst wordt hier echter geen aandacht aan besteed. Betekent dit dat het 
college verwacht dat de woonvisie geen rol speelt in de grote opgaven die in de 
kernboodschap zijn genoemd ? 

Sociaal Domein 
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In het kader van de financiële zorgen speelt het sociaal domein een belangrijke rol. 
Zowel de inkomsten als de uitgaven nemen fors toe met resp. 1,1 mln en 0,8 mln. 
Voor alle duidelijkheid het probleem is dus al langer bekend en met de cijfers van 
kadernota gelukkig iets kleiner geworden.  Helaas geeft het college in deze kadernota nog  
geen enkele duiding of richting hoe dit vraagstuk aan te pakken  

U gaat de komende maanden uitgebreid onderzoek doen en verwacht de uitkomsten te 
kunnen gebruiken voor de begroting 2020. En u wilt daar ook de raad bij betrekken. Hoe 
ziet u dat – aan de vooravond van de vakantie – voor u aangezien de begroting eind 
september gereed moet zijn?  
Op welke wijze denkt het college concreet de raad te betrekken bij de uitkomsten en 
afwegingen die nodig zijn voor de begroting 2020-2023 ?  
  
Overigens geeft de rekenkamer reeds een aantal aanbevelingen met betrekking tot het 
verkleinen van het aantal jeugdigen en krimpenaren in andere doelgroepen in de bijstand. 
Is het college bereid met prioriteit deze aanbevelingen op te pakken?  

Bestuur 

De ontwikkelingen rond ‘smart city’ passen in bredere maatschappelijke ontwikkelingen. 
Het CDA ziet voorstellen op dit gebied voor Krimpen dan ook met belangstelling tegemoet. 

Opvallend is dat in het overzicht waarin extra geld voor nieuw beleid gevraagd wordt, 
betrekking heeft op interne doeleinden: een ambtenaren veldloop in de buurgemeente 
Krimpenerwaard en een heisessie voor de gemeenteraad. Het CDA acht de huidige 
financiële situatie zodanig dat het niet wenselijk is hiervoor een bedrag van 38.000 
euro beschikbaar te stellen. 

Overhead  

Er staat onder het hoofdstuk  Overhead dat er overwogen wordt om de Tuyter te 
verzelfstandigen.  
Is hier geld voor gereserveerd en zo ja waar staat dat vermeld en is het niet 
verstandiger eerst beleidsmatige kaders over het cultureel programma en de functie 
van de Tuyter te bespreken ? 

Afsluitend  

Hoewel het CDA kritisch is op een aantal inhoudelijke voorstellen, kan het CDA zich in  de 
meeste voorstellen die wel beschreven zijn, vinden. 

De belangrijkste conclusie blijft dat er in deze kadernota onvoldoende voorstellen of 
richtingen worden beschreven om het financieel vraagstuk voor 2020 aan te pakken. De 
kadernota die tenslotte geacht wordt kader te geven voor de op te stellen begroting 2020 – 
2023 voldoet daarmee niet aan één van, zo niet de belangrijkste doelstelling van de 
kadernota.  

Als gevolg daarvan wordt de raad een belangrijk instrument ontnomen om invloed uit te 
oefenen op de begroting. 

De belangrijkste vraag is daarom aan het college op welke wijze het college de raad 
alsnog vroegtijdig  betrekt bij concrete oplossingsrichtingen voor het op orde krijgen 
van de  
begroting 2020 – 2023.
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